
 

 

بیانات در دیدار مداحان اهلبیت علیهمالسلام به مناسبت میلاد حضرت فاطمهی زهرا سلامااللهعلیها ( ۱) - 7
/اسفند/ 1397

بسماالله الرّحمنالرّحیم
الحمدللّه ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا و نبیّنا ابیالقاسم المصطفیٰ محمّد و علی آله الطّیّبین الطّاهرین

المعصومین سیّما بقیّةاللّه فی الارضین.

اوّلاً عید همهی شما مبارک! ثانیاً چشم ما به این همه مدّاح و ذاکر و حسینیسرا روشن! نزدیک به ۳۷ یا ۳۸ سال
است که این جلسه در این روز برگزار میشود و بحمداللّه روزبهروز کمّیّت و کیفیّت بالا میرود ؛ این یک ذخیره است.

جوانهای عزیز! با شما هستم ؛ این یک ذخیره است، یک موجودیِ انسانی ارزشمند است ؛ اگر باطل و بیاثر بماند،
ظلم شده ؛ اگر خدای نکرده این سرمایه در جهت غلطی مصرف بشود، ظلم بزرگتری شده ؛ اگر این سرمایه را

نداشتیم، مسئولیّتی به این اندازه سنگین [هم] نداشتیم ؛ امّا این سرمایه هست، مال انقلاب است، مال اسلام است،
مال سیّدالشّهدا است، مال فاطمهی زهرا است ؛ از این [سرمایه]  باید در راه اهداف حسینی و فاطمی استفاده بشود.

اغلب شعرهایی که خوانده شد، شعرهای خوبی بود و بنده هم به معنای واقعی کلمه بهرهمند شدم و استفاده کردم از
شعرها، از لحنها، لکن آن چیزی که امروز پیش پای ملّت ما است، عبارت است از تبیین معارف انقلاب اسلامی ؛ و

این کار از شما برمیآید. بارها من در همین جلسه این را تکرار کردهام که گاهی یک قصیدهی شما، یک غزلی که
میخوانید، یک مثنوی شما، گاهی یک بیت شما به قدرِ یک منبر میتواند در مخاطبِ شما اثر بگذارد ؛ این را از دست

ندهید. شعر باید با مضمون و محتوای قرآنی و اسلامی و به تعبیر رایج امروز شماها، فاطمی و حسینی باشد. اهداف
انقلاب را با دید روشن، با فکر باز، با اندیشهی عمیق، در شعر بگنجانید و آن را با صدای خوش، با لحن خوش، با

شیوههای هنری در جلسه القا کنید ؛ این در حرکت عظیم ملّت ایران بلکه در حرکت اسلامی و امّت اسلامی تأثیر
بسیار عمیقی خواهد داشت.

من گاهی اوقات میشنوم که در جلسهی مدّاح صاحب هنر، نه شعر و نه مضمون در جهت معرفتافزایی نیست ؛
این گناه است، این ظلم است. شما هنر دارید، توانایی دارید، امروز در جامعهی اسلامی فرصت دارید ؛ این فرصت

همیشه نبود ؛ این فرصت در هر ساعتی، در هر لحظهای از لحظات عمرِ «تاریخی» که دست بدهد، مغتنم است، نباید
از دست برود. امروز ما میتوانیم اسلام را ترویج کنیم ؛ یک روز فقط با کتاب بود، با منبر بود، با سخنرانی بود ؛ امروز

علاوهی بر آنچه در گذشته بود، با مدّاحی است. سابق -زمان دوران طاغوت- این همه خوانندهی خوب، این همه
سرایندهی خوب در خدمت اهلبیت نداشتیم ؛ امروز بحمداللّه عدّه زیاد است ؛ کمّیّت، بسیار خوب، کیفیّت هم بسیار

خوب ؛ این کیفیّت را روزبهروز افزایش بدهید.
امروز دشمنان به زوایای زندگی من و شما ملّت انقلابی، با دقّت دارند نگاه میکنند که شاید نقطه ضعفی پیدا کنند و

از آنجا نفوذ کنند ؛ این مناطق نفوذ دشمن را شناسایی کنید، در مقابل آنها صفآرایی کنید ؛ وقت را هدر ندهیم.
امروز همه موظّفیم، همه مسئولیم ؛ جامعهی مدّاحان هم جزو جوامع مسئول کشور است. معارف اسلامی را [تبیین

کنید].
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البتّه زبان مدّاحی و مدیحهسرایی با زبان گویندگی و منبر و سخنرانی متفاوت است ؛ اینجا شعر هست، تخیّل هست،
هنرنمایی هست، فعّالیّت هنری هست، عیبی هم ندارد، امّا جهت و محتوا باید همان جهت و محتوایی باشد که ما

انتظار داریم تا در یک سخنرانی خوب، در یک کتاب خوب، در یک فیلم خوب، تجلّی پیدا کند ؛ جهت باید همین جهت
باشد. دشمنان اسلام تازه به وجود نیامدهاند ؛ دشمنان حقیقت و دین خدا از آغازِ پیدایشِ دین خدا صفآرایی

داشتهاند ؛ امروز هم همان صفآرایی هست:
رگرگ است این آب شیرین و آب شور

بر خلایق میرود تا نفخ صور ( ۲)
بعد از این هم خواهد بود. این صفبندی، همان صفبندی ابراهیم و موسیٰ و عیسیٰ و پیغمبر خاتم (

صلیااللهعلیهوآلهوسلّم) است. امروز شما در همان صفی قرار دارید که یک روز موسیٰ، یک روز ابراهیم، یک روز
پیغمبر، یک روز عمّار، یک روز امیرالمؤمنین در آن صف قرار داشتند. اگر صف خودمان را نشناسیم اشتباه میکنیم ؛

[اگر] صف دشمن را نشناسیم اشتباه میکنیم. جناب عمّار در جنگ صفّین دید یک عدّهای از افراد لشکر کأنّه
مضطربند، متحیّرند، جهت کار و هدف کار را درست تشخیص نمیدهند ؛ احساس وظیفه کرد. عمّار، زبان گویای

امیرالمؤمنین است ؛ آمد در مقابل این جمعیّت ایستاد، گفت: این پرچم جبههی مقابل -پرچم بنیامیّه- را میبینید؟
همین پرچم را ما در جنگ بدر و در جنگ اُحد در مقابل خودمان داشتیم ؛ این همان پرچم است.

بنده عرض میکنم امروز هم آن پرچمی که در منطقهی آسیا، در مناطق اروپا و آمریکا، در هر نقطهی از عالم در مقابل
انقلاب ایستاده، همان پرچم است ؛ همان پرچمی است که در مقابل ابراهیم و موسیٰ و عیسیٰ برافراشته شده بود.
آنها نابود شدند و موسیٰ و عیسیٰ و ابراهیم زندهاند. علّت زنده بودنِ آنها هم این است که خدای متعال به حضرت

موسیٰ فرمود: اِنَّنی مَعَکُما اَسمَعُ وَاَری ؛ ( ۳) نترسید، نترسید، واهمه نکنید، دچار اشتباه در محاسبه نشوید، خدا با
شما است. فرمود: اِنَّنی مَعَکُما. دو نفر انسان غیرمسلّح در مقابل جمعیّت عظیم نیروی فرعونی، علیالظّاهر هیچ چیزی

نیستند امّا در باطن همهی قدرت متعلّق به اینها است، چون قدرت متعلّق به خدا است و خدا میگوید من با شما
هستم: اِنَّنی مَعَکُما اَسمَعُ وَاَری ؛ میبینم، میشنوم، میدانم چه اتّفاقی دارد میافتد. مسئلهی ما این است. آن کسی

که باور ندارد، نگاه کند به این چهل سال. در این چهل سال، دشمنان ما که مرکز قدرت مادّی دنیا بودند، با همهی
وجود آمدند در مقابل این انقلاب و این حرکت ایستادند و ضربه زدند و همهی تلاششان را به کار گرفتند. واقعاً همهی

تلاششان را و هر کاری میتوانستند کردند. [حالا] بعد از چهل سال، آنها ضعیفتر از روز اوّلند، ما قویتر از روز اوّلیم.
این نشاندهندهی این است که «اِنَّـنی مَعَکُما»، خدای متعال با ما است، «اَسمَعُ وَاَری» ؛ امّا یک شرط دارد: شما

با خدا باشید: اِن تَنصُرُوا االلهَ یَنصُرکُم وَ یُثَبِّت اَقدامَکُم. ( ۴) این درس را امام بزرگوار به ما داد، ماها هم درست
نمیفهمیدیم، ماها هم آن روز درست عمق مسئله را نمیفهمیدیم، آن بزرگوار خوب میفهمید ؛ میگفت با خدا باشید، و

خودش با خدا بود. با خدا بودنِ شما همین است که اوّل گفتم: شما وظیفهتان را انجام بدهید. شما مدّاح و
مدیحهسرا هستید، و خود این افتخاری است. شما که مدح امام حسین را میکنید، مدح فاطمهی زهرا (

سلامااللهعلیها) را میکنید، در حقیقت مدح خودتان را میکنید:
مادح خورشید مدّاح خود است

که دو چشمم روشن و نامُرمَد است ( ۵)
یعنی درست میبینم، درست میفهمم ؛ دارید خودتان را مدح میکنید. این افتخار بزرگی است ؛ از این افتخار، از این

پایگاه، از این جایگاه به بهترین وجه استفاده کنید، مردم را به سمت اهداف انقلاب، به سمت آنچه انقلاب به خاطر آن
به راه افتاد -که ایجاد دنیای مؤمن، دنیای سالم، دنیای امن و امان برای انسان، دنیایی که به معنای واقعی کلمه
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مزرعهی آخرت باشد- [راهنمایی کنید.]  ایجاد یک چنین دنیایی هدف انقلاب اسلامی است که هم رفاه مادّی، هم
شوکت بینالمللی، هم بهجت معنوی، همه چیز در این حرکت عظیم وجود دارد ؛ ما دنبال این هستیم. هر کدام

وظیفهای داریم، همهی شما هم وظیفه دارید و این وظیفه را انشاءاللّه انجام بدهید.

بخصوص من تکیه میکنم در این برههی از زمان روی مسئلهی خانواده تکیه کنید. دشمن -نه دشمن ایران یا دشمن
انقلاب ؛ دشمن بشریّت- تصمیم گرفته که نظام خانواده را در بین بشر از بین ببرد. خانواده سنّت الهی است. دشمن
بشریّت یعنی جریان سرمایهداری بینالمللی و صهیونیسم تقریباً از حدود صد سال پیش تصمیم گرفتند که خانواده

را در بین بشر از بین ببرند ؛ و یک جاهایی موفّق شدند. در آن جاهایی که از خدا دور بودند موفّق شدند، در یک
جاهایی هم از جمله در ایران اسلامی ما موفّق نشدند  امّا دارند تلاش میکنند. این ازدواجهای سخت، این ازدواجهای

دیر، این فرزندآوری کم، این به تعبیر غلط زشتشان «ازدواجهای سفید» -که سیاهترین نوع زندگی مزدوج است-
همهی اینها به خاطر این است که خانواده از بین برود. رواج شهوات، از بین رفتن حیا و عفّت، امروز جزو برنامههای

دشمن است. شما مبارزهی با اینها را جزو برنامههای خودتان قرار بدهید. طهارت و پاکیزگیِ دامان جوانهای این
کشور را مورد همّت خودتان قرار بدهید، بر آن همّت بگمارید، و این یکی از بهترین کارها و یکی از مؤثّرترین شیوهها

برای حفظ انقلاب و برای رشد انقلاب و برای حفظ نظام اسلامی است.
خیلی خوشحالم که شما را دیدم. انشاءاللّه همهی شما مشمول لطف پروردگار و دعای امام زمان و انشاءاللّه مورد

توجّه حضرت زهرا ( سلاماللّهعلیها) باشید.

والسّلام علیکم و رحمةاالله و برکاته

۱) در ابتدای این دیدار، شماری از مدّاحان وشعرا با قرائت اشعار، به ذکر فضایل و محامد فاطمهی زهرا (
سلامااللهعلیها) پرداختند.

۲) مولوی. مثنوی معنوی، دفتر اوّل
۳) سورهی طه، بخشی از آیهی ۴۶

۴) سورهی محمّد، بخشی از آیهی ۷ ؛ «... اگر خدا را یاری کنید، یاریتان میکند و گامهایتان را استوار میدارد.»
۵) مولوی. مثنوی، دفتر پنجم ؛ نامُرمَد: بیعیب، سالم
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